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Oświadczenie skierowane do minister finansów Teresy Czerwińskiej 

Firmy działające w sektorze nieruchomości komercyjnych skarżą się na zapisy dotyczące prawidłowego 

sposobu opodatkowania VAT-em transakcji zbycia nieruchomości komercyjnych. 

Kontrowersje budzi zwłaszcza to, czy w konkretnym przypadku zbycie nieruchomości komercyjnej jest 

opodatkowane VAT-em, czy nie. Błędne zaklasyfikowanie przez podatników transakcji jako opodatkowa-

nych VAT (w przypadku zbycia poszczególnych odrębnych aktywów przedsiębiorstwa) wywołuje negatywne 

konsekwencje dla podatników, którzy nabywają te nieruchomości. Kupującemu w takim przypadku nie przy-

sługuje bowiem prawo do odliczenia naliczonego VAT, który błędnie został wykazany przez sprzedającego. 

Z drugiej strony, w przypadku gdy sprzedający nieruchomość komercyjną nie zadeklaruje należnego VAT 

z uwagi na błędne założenie, że przedmiot transakcji nie stanowi zbycia odrębnego poszczególnych aktywów, 

musi wykazać kwotę należnego VAT oraz zapłacić zaległy podatek wraz z odsetkami, jak również 30-

procentową sankcję. 

W związku z tym proszę o informację, co ministerstwo zamierza zrobić w tej sprawie. 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 
 


